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Simbol tradicije i zajedništva

Kapušnjik fest u Kucuri

• Ima žalbi na iznose računa, neki potrošači kažu da su  
“napumpani”? 

Kasnilo očitavanje potrošene struje za decembar

Vredna
oprema za 
polivalentnu 
patronažu

Dom Zdravlja
u Vrbasu

Neki računi očitani, a neki ne?! 

• Kapušnjik fest koji su organizovali Turistička organizacija opštine Vrbas, Aktiv
      žena KUD „Žetva“ i KUD „Zavičajno vrelo“, otvorili su dr Nenad Ivanišević, pokrajin-

ski sekretar za privredu i turizam, i Tijana Aleksić, zamenica predsednik opštine.

Slika 
propasti
stočarstva

Vrbas po ugledu
na Norvešku
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Već potekla 
termalna voda

Srbobran na putu da postane
banjski centar
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U budućnosti i 
centar kulturnih 
zbivanja

Prva kraft pivara u Vrbasu,
braće Tepavčević

Gostovala
u Feketiću

Zvanični podaci 
ukazuju na
alarmantnu
situaciju
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Vesna Dedić,
novinarka
i književnica
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• U gradu je e-Taxi uveo 100 po   
sto hibridnu i električnu flotu.
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U okviru obeležavanja  
“Dana Svetosavlja” u okviru 
organizacije KC “Car Dušan 
Silni”, već deseti jubilarni put, 
gostovala je poznata novinar-
ka i književnica Vesna Dedić. 
Publiku  i gošću je pozdravio 
Goran Đukić, predsednik KC, 
najavljujući  i kulturni pro-
gram koji je sledio  narednog 
dana u čast prvog srpskog 
prosvetitelja Svetog Save. De-
dićeva je promovisala svoj še-
snaesti roman “Samo je tebe 
vredelo sresti”, pri tom na-

javljujući da piše  i svoj seda-
mnaesti roman. U prepunoj 
sali pretežno ženske publike, 
iako je bilo i predstavnika 
jačeg pola, ona je govorila o 
odnosima između muškarca 
i žene, o partnerskim odno-
sima, zaljubljivanju, ljubavi, 
kao i toksičnim odnosima, 
jednako opisujući kroz likove 
svojih junakinja i one nega-
tivne stvari koje se događaju 
i prate  život. “Poštovanje i 
susreti sa ljudima nas me-
njaju, a  poštovanje, odgo-
vornost i uvažavanje su jed-
nako važni  i u partnerskim 
odnosima, zato je za veliku i 
pravu emociju, možda naj-
važnije prijateljstvo, koje je 
dobar početak ljubavi”, rekla 
je ona. Dodajući da je posti-
gla veliki uspeh sa svojim 

romanima kod publike i da 
upravo  nastavlja i dalje da 
stvara zbog te ljubavi koju  joj 

pruža njena publika. Govo-
rila je o važnosti vaspitanja, 
ulozi porodice, ali i o sopstve-
noj odgovornosti kao knji-
ževnice jer osim sopstvenog 
iskustva koje koristi prilikom 
pisanja romana veoma se i 
konsultuje sa stručnim lju-
dima poput psihologa, socio-
loga, psihijatra, ali i svoje pu-

blike sa kojom je uglavnom u 
kontaktu, što preko društve-
nih mreža, što u direktnom 

kontaktu prilikom promocija 
svojih knjiga. Njeni romani 
su prožeti emocijama, često  
sa notama poetike i melodra-
me. Poručila je  da kroz po-
štovanje drugih treba graditi 
svoju sreću, poentirajući na 
konstataciji da 21. vek odu-
zima emociju i ljudskost i da 
će biti vek usamljenih.

Iako se poslednjih tridese-
tak godina gradilo novo, sa-
vremeno, moderno društvo, 
izgleda da nismo uspeli u 
tome. Mnogi se ne bi složili 
sa ovom konstatacijom, jer 
naveli bi, privatizaciju, mo-
derne tehnologije, gradnju, 
investiranje, puteve i svašta 
nešto od toga. Činjenica je 
da smo surovo primenili u 
ekonomiji liberalni kapitali-
zam, do te mere da one priče 
sa početka tranzicije da će 
privatzacija biti lek za već 
slabašnu privredu, izgledaju 
smešno. Nešto nam ni danas 
nije mnogo jaka privreda. A 
tek posledice koje je liberalni 
kapitalizam (u našem obliku), 
ostavio na naše društvo su 
katastrofalne, jedino se tu 
izgleda primio. Oni koji su 
u privatizaciji bili lopovi jer 
su oteli sve ono što je neko 
drugi gradio i stvarao, ne bi 
se složili sa time. Odmah bi 
kao činjenicu naveli sledeće: 
ne može se uvesti liberalni 
kapitalizam, a živeti u soci-
jalizmu. Ne može, ali nam je 
zato društvo potonulo uz gu-
bitak svih vrednositi, toliko 
potonulo da se svakog dana 
možemo pitati šta to beše 
pristojnost, moralnost, red… 
Nešto se to ne prima na novu 
klasu nastalu iz pljačkaške 
privatizacije, ali više ne po-
stoji ni kod onih pretvorenih 
u tupu radnu snagu, nevolj-
nike, gubitnike… A i kako će 
naša tranzicija još uvek traje, 
kažu najduže u regionu, pa 
je možda logično što smo svi 
dezorijentisani. Nova klasa 

od novog besprizornog, ne-
kulturnog i bahatog života, 
a gubitnci tranzcije u bitci 
za opstanak. U tom začar-
nom krugu borbe za opsta-
nak jednih i borbe za što više 
bogaćenje drugih, na gubit-
ku je čovek, društvo i država. 
U tom procesu rastače se 
sve, glupo je tražiti orijentir, 
nema ga. Jedini kompas koji 
važi jeste novac, kapital koji 
je gospod Bog. Ponekad se 
ovde provuče priča i o kor-
porativno odgovornim fir-
mama i kompanijama, taj-
kunima i pojedincima koji 
su tobož veliki donatori, kti-
tori. Slabo je to. Ako se gleda 
kroz istoriju u devetnaestom 
veku srpski rodoljubi su radili 
na polzu naroda, ostavljali 
imanja, zgrade otečestvu… 
Sada društveno odgovor-
ne firme i bogati pojedinici 
istine radi, doniraju povre-
meno. Pomažu izvesne in-
stitucije, opremaju, ali onda 
ih i drže pod kontrolom do 
nemilosti. Doniraju sirotinji, 
koju se pored ostalog oni na-
pravili. Koliko je to dovoljno 
u odnosu na ono što su uzeli 
i oteli, za ovako siromašno 
društvo - ništa, možda neki 
peru savest time, ako je i peru, 
nema toliko velike donacije 
da mogu da je operu. Neka 
pogledaju one koji im rade 
u fimama za koju platu, pod 
kojim uslovima, možda to 
može da im bude orijentir u 
pranju savesti, a ovim drugi-
ma kompas bi odavno trebao 
da bude način na koji žive. Ili 
se i jedni i drugi prave slepi?

Dezorijentacija
Redakcijski komentar

Vesna Dedić do sada je objavila romane ”Kao leto”, ”Za-
uvek u srcu”, ”Sunce meni, sunce tebi”, ”Ti si meni sve”, 

“Pola duše”… Od 2010. godine romani su joj najčitaniji u 
regionu i izazivaju pažnju pretežno ženske čitalačke pu-
blike. Vlasnik je izdavačke kuće “Dedić” kao i autor kul-
tne emisije “Balkanskom ulicom”, koja se sada emituje na 
Televiziji Nova.

Novinarka i književnica 

Prijateljstvo
dobar
početak
ljubavi
• “Samo je tebe vredelo sresti” je šesnaesti roman Vesne Dedić, no-
vinarke i književnice, koji je promovisala, pred prepunom salom u  Fe-
ketiću.

Vesna Dedić, bila gost u okviru  manifestacije 
“Dani Svetosavlja” u Feketiću
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Prvi zaključci su obećavaju-
ći i ulivaju optimizam za rea-
lizaciju svih budućih namera; 
temperatura oko 60 stepeni, 
izdašnost oko 500 litara u 
minuti. Кraj bunara 29.ja-
nuara  sastali su se Radivoj 
Debeljački, predsednik op-

štine Srbobran, i Šandor Nađ, 
novi vlasnik hotela, glavni 
investitor celog projekta, i 
sa zadovoljstvom najavili 
dalje radove na rekonstruk-
ciji zgrade i izgradnji bazen-

skog kompleksa. “Mislim da 
sam najuzbuđeniji od svih 
nas danas. Za mene lično, a 
mislim da će taj utisak imati 
i većina Srbobranaca, ovo 
je jedan istorijski momenat 

za Srbobran i našu opštinu. 
San koji smo imali, da ko-
ristimo termalne izvore na 
teritoriji Srbobrana, koji su 
veliki potencijal, konačno 
imamo priliku da vidimo 
kako to izgleda. U prethod-
nom periodu smo razgova-

rali o tome kako će hotel da 
zaživi zahvaljujući termal-
noj bušotini, kako će Srbo-
bran da dobije banju i tako 
se pozicionira u banjskom 
turizmu na teritoriji naše 

države. Zaista sam srećan 
što smo korak bliže tome, i 
nadam se da ćemo vrlo brzo 
ući u projektovanje samog 
objekta. Vlasnik hotela mi je 
rekao da su u toku razgovori 

sa projektantskim kućama, 
da se pripremi tehnička do-
kumentacija, nakon čega 
će opština Srbobran imati 

obavezu da u 
skladu sa za-
konom izda 
dozvole za 
g r a đ e v i n -
ske radove i 
ja se nadam 
da će već u 
ovoj godini 
početi re-
k o n s t r u k-
ciju, što će 
našim gra-
đanima već 
biti značaj-
no vidljivi-
je”, nije krio 
zadovoljstvo 

Radivoj Debeljački, predsed-
nik Opštine Srbobran.

Šandor Nađ, vlasnik 
“Elana”, kaže da radovi nisu 
tekli onom brzinom kako je 
to bilo planirano, ali to nije 

umanjilo za-
dovoljstvo jer 
je krajnji cilj 
postignut u 
potpunost i . 

“Nismo plani-
rali da radovi 
oko bušenja 
traju ovako 
dugo, raču-
nali smo da 
ćemo završiti 
za tri meseca, 
to  n ismo 
uspeli jer 
smo morali 
da bušimo 
d o d a t n i h 
200 metara, 

ali smo zato dobili puno 
kvalitetniju vodu nego što 
je to projektom bilo pred-
viđeno. Imaćemo i metan, 
tako da ćemo moći proizvo-
diti i svoju struju. Zadovolj-

ni smo i sa temperaturom 
vode, ima oko 60 stepeni, a 
bunar je samoizlivni, voda 
teče brzinom od 500 litara 
u minuti. Verujem da ćemo 
ove godine krenuti u izvođe-

nje radova, parcela za otvo-
rene i zatvorene bazene je 
već kupljena, a za dve godine 
bi već mogli da imamo za-
vršen objekat. Voda još nije 

uzorkovana, za dva do tri 
dana ćemo imati rezultate 
i tad ćemo znati možemo 
li vodu da proglasimo i le-
kovitom, a ne samo termal-
nom. Tad ćemo moći da se 

opredelimo u koje svrhe će 
se kompleks koristiti, da li 
samo za rekreaciju ili može 
da bude i banjsko lečilište”, 
rekao je Nađ.

Atila Đerđ, jedan od glavnih stručnjaka angažovanih na 
bušenju, istakao je da ovakav bunar još nigde nije bušen u 
Vojvodini, jer razervoari vode na 1.200 do 1.250 metara du-
bine još nisu eksploatisani. “Procena je da će kvalitet vode 
biti jako dobar. Nije bilo velikih problema pri bušenju, ni 
jedan koji nismo savladali, a meni je bilo zadovoljstvo što 
sam učestvovao u projektu koji je tako važan za Srbobran. 
Zahvalan sam što mi je ukazano poverenje da obavim ovaj 
posao, za mene je to velika stvar i dobar rezultat za moju 
firmu”, rekao je Đerđ.

Ovakav bunar još nigde nije bušen u Vojvodini 

Termalni izvori
u Srbobranu
• Prvi, veliki korak na putu da Srbobran posta-
ne banjski centar uspešno je ostvaren - iz bu-
nara koji kraj hotela “Elan” vredni stručnjaci iz 
Mađarske buše već nekoliko meseci, konačno 
je, na radost svih, potekla topla voda.

Bunar sa toplom vodom kraj Hotela “Elan”
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Polovnjaci se prodaju pet puta više
• Predsednica Srpske asocijacije uvoznika vozila i delova Aleksandra 
Đurđević izjavila je da je u 2023.  tržište novih automobila u Srbiji doži-
velo blagi oporavak, pošto je zabeležen rast prodaje od skoro 12 odsto 
u odnosu na prethodnu godinu, ali da je u našoj zemlji i dalje tržište po-
lovnjaka preko pet puta veće od tržišta novih vozila.
“Prodato je u 2023. ukupno 

25.422 (novih) vozila, što je 
skoro 12 odsto bolji rezul-
tat u poređenju sa prethod-
nom godinom. I dalje nismo 
dostigli nivo pre epidemi-
je kovida od 2019. godine i 
očekujemo i nadamo se da 
ćemo u 2024. godini stići taj 
nivo”, rekla je Đurđevićeva 
za Tanjug. Što se tiče pore-
đenja sa Evropom i sa evrop-
skim trendovima, kaže da  je 
u Evropi skoro 50 odsto tr-
žišta na neki način elektrifi-
kovano i da ga čine  hibridi i 
električna vozila, dok mi po 
tom pitanju dosta zaostaje-
mo. “Evropsko tržište beleži 
učešće potpuno električnih 
vozila od 14 odsto, dok je na 
našem tržištu to preko jed-
nog procenta. I mislim da je 
to neki zaostatak koji bismo 
morali da požurimo da na-
doknadimo”, ocenila je Đu-
rđevićeva i dodala da je, ipak, 
ohrabrujuće da je na našem 
tržištu sve veće interesovanje 
za hibridima. Кada je struk-
tura tržišta u pitanju, ona je 
uporedila Srbiju i Sloveniju i 
istakla da je u Sloveniji koja 
broji dva miliona stanovnika 
prodato 65.000 novih vozi-
la, dok u Srbiji koja ima 6,7 
miliona stanovnika taj broj 

iznosi oko 25.000. ”Ta brojka 
nam govori o tome kakva je 
struktura vozila. Oni proda-
ju nova vozila, mi pretežno 
kupujemo polovna vozila. 
Tržište polovnih vozila je 
preko pet puta veće od tr-
žišta novih vozila. I ono što 
je važno za našu zemlju, za 
ekologiju i bezbednost, je-
ste da se prodaje što više no-
vih vozila, čistih i bezbed-
nih vozila za naše puteve”, 
navela je Đurđevićeva.Ona 
je rekla da je najprodavaniji 
brend u Srbiji prošle godine 

bila “škoda”, koja je prodala 
više od 5.000 novih automo-
bila, a najprodavaniji model 
je bila “oktavija”.. Ona je do-
dala da se raspon prodatih 
novih automobila prošle go-
dine kretao od 13.000 pa do 
preko 300.000 evra, a kada je 
registracija novih vozila u pi-
tanju, Đurđevićeva ističe da 
se čak 77 odsto svih novih au-
tomobila u Srbiji registruje u 
Beogradu, 13 odsto u Vojvo-
dini, u centralnoj Srbiji četiri  
odsto i u južnoj i zapadnoj 
Srbiji po dva odsto.

Neki računi za struju očitani, a neki ne?!
• Jovan Ristić pravnik Udruženja „Efektiva“ kaže za medije da ovih dana 
imaju mnogo žalbi na „napumpane“ račune za struju. Kako ističe, izra-
žava sumnju da su ovakvi računi dobijeni nepravilnim očitavanjem ili da 
su čak proizvod toga što očitavanja uopšte nije ni bilo.

Prodaja automobila povećana

„Ovo nije prvi put da se to 
dešava, pa da to povezuje-
mo sa pričom o hakovanju 
EPS-a. Kada pre nekoliko 
godina desilo nešto slično, 
pritisak javnosti urodio je 
plodom, pa je jedan broj 
rukovodica u EPS bio sme-
njen, uključujući i direktora 
Elektrodistribucije Begrad. 
Kada se sledeći put ovo do-
godilo u julu prošle godine, 
ovaj problem jedva da je 
spominjan u medijima, a 
prema podacima koje smo 
mi pribavili od samog EPS-a 
bilo je oko 1200 pritužbi od 

kojih pozitivno rešeno oko 
polovine. Što znači da je 

postojala masovna nepra-
vilnost. Međutim, za tu ne-
pravilnost niko nije odgova-

rao, niti će odgovarati, dokle 
god javnost ne bude počela 
jasno da postavlja pitanja 
o čemu se radi i kako je sve 
ovo moguće“, rekao je Ristić.

On ističe da žalbe za „na-
pumpane“ račune koji 
nemaju veze sa potrošnjom 
dobija iz svih krajeva Srbije.
Kako objašnjava, to što je 
EPS privatnim firmama dao 
da očitavaju brojila, ne treba 
da se tiče krajnjih potrošača, 
kao i da li u njihovom sistemu 
poslovanja postoji Elektrodi-
stribucija Srbije.

• Hakerski napad na EPS, do koga je došlo sre-
dinom decembra, za svoju metu je imao inter-
ni informacioni sistem koji se koristi u svakod-
nevnom radu.

Pričinjena šteta
EPS-u

Upad u sistem EPS-a izve-
la je hakerska banda „Qilin“, 
sa ciljem iznude novca pu-
tem “zaključavanja” servera 
tog preduzeća. „Hakeri kada 
negde žele da prodru oni to i 
učine i nemoguće je sprečiti 

da ne načine određenu štetu. 
Ono pak što bi bilo svakako 
drugačije, da sam ja na čelu 
preduzeća, je to da bi reakci-
ja na napad usledila znatno 
ranije nego što je to bio slu-
čaj. Zaposleni u EPS-u, mla-
đi kadrovi koji su vični radu 
na računarima i mogu da 
prepoznaju hakerski napad 
su ga primetili već u ranim 
jutarnjim časovima i odmah 

obavestili nadležne. Reakci-
ja IT tima na napad je pak 
usledila tri sata kasnije iako 
je to moglo da dođe znatno 
ranije. U periodu kada sam 
ja bio direktor, a stalno sam 
bio na vezi sa zaposlenima 

na svim nivoima, za napad 
bih saznao tako što bi mi za 
njega oni koji su ga uočili 
odmah i javili. Ja bih tražio 
da se protivmere preduzmu 
istog trenutka. Tako bi nači-
njena šteta bila manja nego 
što je to slučaj sada„ objaš-
njavao je za medije bivši di-
rektor „EPS-a“, Miroslav To-
mašević.

Kasnilo očitavanje potrošene struje

Кada je tržište polovnjaka u pitanju, ona je navela da je 
prošle godine uvezeno 130.000 polovnjaka, što je 5,2 puta 
više u odnosu na tržište novih vozila, a ono što nije dobro, 
smatra Đurđevićeva, jeste struktura uvezenih vozila, jer 
je preko 80 odsto vozila staro više od 10 godina.

Uvezeno 130.000 polovnjaka

Hakovanje EPS - a 

• Prosečan iznos stambenog kredita bio je 4,2 
milijarde dinara.

Kašnjenje u otplati 
rata 0,6 posto

Blizu dvesta hiljada korisnika 
stambenih kredita

U Srbiji je na kraju prošle 
godine bilo 152.696 korisnika 
stambenih kredita, objavilo 
je Udruženje banaka Srbije u 
svom izveštaju za decembar 
2023. godine.Prosečan iznos 

stambenog kredita bio je 4,2 
milijarde dinara, a kada je o 
kašnjenju u otplati reč ono je 
u decembru iznosilo 0,6 pro-
cenata, navedeno je u izve-
štaju.
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Saveti PSSS Vrbas 

Prihrana
ozimih useva

Međutim, sa prihranom ne 
treba ni žuriti rano u febru-
aru, jer može doći do spira-
nja azota u dublje slojeve pod 
dejstvom padavina, odakle 
ih biljka ne može iskoristi-
ti i gde se nitrati gube. Na 
taj način, dolazi do zagađe-

nja podzemnih vodotoko-
va, odnosno negativno utiče 
na životnu sredinu. Da bi se 
upotrebila potrebna količi-
na N–đubriva, da bi se dobili 
maksimalni prinosi uz mi-
nimalna ulaganja, pogotovo 
što je danas cena mineralnih 
đubriva visoka, prihrani pše-
nice treba da predhodi hemij-
ska analiza zemljišta N-min 

metodom. Ovom metodom 
se utvrđuje tačna količina 
azota po slojevima zemljišta 
za datu parcelu te na osnovu 
nje dobijamo i tačne preporu-
ke za količinu i vrstu N- đu-
briva.

Znamo da je azot nosi-
lac prinosa i da se u slučaju 
njegovog nedostatka, po-
gotovo u fazi bokorenja i 
intezivnog porasta biljaka 
kada se i stvara potencijal 
za prinos, veoma negativno 
odražava na dalji rast i ra-
zvitak biljaka, a samim tim 
i na prinos. Takođe i suvišak 

azota se negativno odražava 
na biljke, one su bujnije, pro-
dužavaju vegetaciju, sklone 
su poleganju i češće obole-
vaju. Uzorak za analizu ze-
mljišta se uzima par dana pre 
planirane prihrane ozimih 
useva. Uzorkovanjem proi-

zvodne parcele pravi se pro-
sečan uzorak. Jedan prosečan 
uzorak dovoljan je za parcelu 
veličine 10 ha. Uzorci se uzi-
maju sondom na tri dubine 
od 0-30cm, 30-60cm i 60-
90cm uzorci zemljišta po 
dubini se ne mešaju. Kada 
se utvrdi potrebna količina 
azota, po slojevima, hemij-
skom analizom zemljišta, 

koja je potrebna za dati usev 
treba odabrati vrstu mineral-
nog đubriva. Ukoliko prihra-
nu ozimih useva vršimo sa 
UREA azotnim đubrivom, 
prihranu bi trebalo početi 
već početkom februara, jer 
da bi azot iz ovog mineralnog 
đubriva bio dostupan biljka-
ma, treba oko 20 do 30 dana 
da pređe u lako pristupačan 
oblik, što zavisi od vremen-
skih uslova. 

                                                                             
PSSS VRBAS,

savetodavac,
Biljana Dobranić

• Prva agrotehnička mera koja nas očekuje 
ove godine je prihrana pšenice, azotnim đubri-
vima, kojoj  treba da prethodi hemijska anali-
za zemljišta N-min metodom. Prihrana je veo-
ma važna mera nege koja u proleće treba da se 
odradi na vreme, odnosno čim vremenski uslo-
vi to dozvole.

Sredstva za sezonske intervencije
Predstavnici udruženja voćara i povrtara zatražili od države

• Predstavnici udruženja voćara i povrtara predložili su nedavno, na 
sastanku sa predsednikom Odbora za poljoprivredu, šumarstvo i vodo-
privredu, da se u sredstvima za podsticaje u budžetu za poljoprivredu 
izdvoji deo novca za sezonske intervencije, kada padnu cene.

Reč je o udruženjima mali-
nara, svih voćara i povrtara iz 
zapadne Srbije, koji su ocenili 
da bi se finansijskim inter-
vencijama sačuvala stabilnost 
i kontinuitet proizvodnje. 

„Nezadovoljni smo i najavom 
da nećemo biti obuhvaćeni 
uvećanjem podsticaja po 
hektaru od 17.000 dinara, 
odnosno ukupno 35.000 
dinara koji je predviđen 
samo za ratare“, stoji u saop-
štenju.Voćari i povrtari naveli 

su da ih, prilikom upisa par-
cela u e-agrar, poljopriredne 
savetodavne službe nisu upo-
zorile da iz obradivih parcela 
izuzmu neobrađenu i zauzetu 
površinu zbog čega su neki 
kažnjeni stavlajnjem u pasi-
van status, pa neće moći da 
dobiju subvencije po hektaru.
Udruženja su predložila da 
se, umesto pasivnog statusa, 
gazdinstvima dozvoli prilika 
za ispravku, te da u buduće 
Uprava za agrarna plaćanja 

treba da uvede programe IA-
CS-LPIS kojim bi se, prilikom 
obrade zahteva za isplatu, po 
automatizmu, izračunavala 
referentna površina poljo-
privrednog zemljišta koja se 
obrađuje i na koju se isplaćuje 
podsticaj.Oni su, kako je ista-
knuto, „izrazili želju“ da ih 
na razgovor o problemima u 
poljoprivredi, posebno u vo-
ćarstvu i povrtarstvu, primi 
predsednik Srbije.

Stočarstvo u ozbiljnoj krizi
• Rezultati popisa poljoprivrede Srbije 2023. pokazuju pravu sliku pro-
pasti stočarstva i farmera, rekao je nedavno agroekonomista Milan 
Prostran.

On je, komentrišući  objav-
ljene podatke iz popisa po-
ljoprivrede, koji je obavljen 
prošle godine, rekao da nije 
jasno zašto su oni poređeni sa 
anketom iz 2018. koja se radi 
na reprezentativnom uzorku, 
umesto sa zvaničnim podaci-
ma iz pretposlednjeg popisa 
poljoprivrede 2012. godine.

„Rezultati popisa poljopri-
vrede iz prošle godine po-
kazuju sliku propasti stočar-
stva, kao noseće grane, kao 
i propast ljudi koji se bave 
tim zanimanjem“, rekao je 
Prostran za Betu. U Srbiji je, 
prema popisu 2023. godini 
bilo 508.365 poljoprivred-
nih gazdinstava ili 10 odsto 
manje u odnosu na anketu iz 

2018. godine, ali je za 24 od-
sto povećan broj pravnih lica 
i bilo ih je 2.042. U odnosu na 
2018. godinu smanjen je broj 
raspoloživog i korišćenog ze-
mljišta, zatim stočni fond za 
oko 20 odsto, kao i radna 
snaga za 14 odsto. Prosečna 
starost nosioca porodičnog 
poljoprivrednog gazdinstva, 
prema popisu je 60 godina, 
dok je svaki 11. nosilac gaz-
dinstava mladji od 40 godina. 
Prosečno poljoprivredno gaz-
dinstvo je 2023. godine obra-
đivalo 6,4 hektara, gaji jedno 
goveče, pet svinja, tri ovce, 43 
komada živine i ima tri koš-
nice pčela. Prostran je rekao 
da podaci pokazuju da je sto-
čarska proizvodnja u ozbilj-

noj krizi. „U EU stočarstvo je 
nosilac poljoprivredne proi-
zvodnje i u njoj učestvuje sa 
nešto više od 72 odsto, a u 
Srbiji sa oko 25 odsto“, rekao 
je Prostran i dodao da mno-
gi poljoprivrednici u Srbiji 
napuštaju taj sektor, a da se 
gazdinstva smanjuju. Dodao 
je da rezultati popisa govore 
da je u Srbiji poljoprivredna 
proizvodnja ekstenzivna, da 
se negativni trendovi nisu 
zaustavili i pored subvenci-
ja, a da gazdinstvo u proseku 
obrađuju 6,4 hektara, dok taj 
prosek u EU iznosi 22 hekta-
ra. Podaci o površinama ze-
mljišta koju obrađuju tajkuni 
bili interesantni i dopunjavali 
sliku poljoprivrede.

Кalemari zarade 50 evra na dan, 
nadnica u povrtarstvu 400 dinara sat
• U toku je zimsko orezivanje voća, dok se povrtari spremaju za seja-
nje lubenica, odnosno, kalemljenje. Vreme je za sejanje autohtonih sor-
ti belog luka, koji se seje tako što sezonci puzeći zabadaju čenove luka 
po hladnim oranicama, tu je i prolećna sadnja cveća.

Za te poslove u gazdinstvi-
ma treba dodatna radna sna-
ga, koju je teško naći, bez ob-
zira na to što nije špic poljo-
privrednih radova. Pošto je 
ponuda radne snage tanka ni 
dnevnice nisu ništa niže nego 
kada je sezona u punom za-
mahu. Za rezidbu voća nije 
potrebna samo fizička snaga, 

već i znanje. Ali u nedostatku 
pravih rezača u velikim voć-
njacima uzimaju radnike koji 
za dan - dva, uz pomoć teh-
ničara, nauče posao. Dnev-
nica tih koji nisu baš upuće-
ni u rezidbu, a hoće da za-
rade i nauče iznosi od 3.000 
do 4.000 dinara. One prave 
profesionalne, koji nose svoje 

makaze treba platiti 50 evra 
na dan. Njih je teško naći jer 
imaju unapred ugovorene po-
slove. U toku je rezidba jabu-
ka i ona traje do aprila, usled 
nedostatka radnika angažu-
ju se i oni sa strane kojima 
treba platiti smeštaj, hranu 
i dnevnicu, što poskupljuje 
proizvodnju.

Preporuke su da se za prihranu koristi AN-amonijum ni-
trat. Ako su potrebne veće količine azota treba ih podeliti 
u dve doze, dva prihranjivanja. Prva prihrana, oko 60% od 
preporučene doze azota, polovinom ili krajem februara i 
ostatak početkom vlatanja, 20 –tak dana kasnije.

Koristi se AN- amonijum nitrat

Zvanični podaci ukazuju

Sezonska radna snaga u poljoprivredi potrebna i zimi 
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Pravo na dodelu tih sred-
stava imaju porodice iz Voj-
vodine – bračne i vanbrač-
ne zajednice s decom, kao i 

jednoroditeljske porodice, u 
kojima se rodi treće ili četvr-
to dete počev od 01. januara 
2023. godine pa do dana ras-
pisivanja konkursa. Od 2018. 
godine, kada je ova mera po-
drške uvedena, Pokrajinska 
vlada je sa više od 1,1 mili-

jarde dinara pomogla 1.080 
porodica sa troje ili četvoro 
dece da reše stambeno pitanje 
ili urede prostor u kom žive. 

Doneta je i odluka o dodeli 
bespovratnih sredstava poro-
dicama na teritoriji AP Voj-
vodine za kupovinu nekretni-
ne čiji će vlasnik biti žena, za 
šta je u 2024. godini oprede-
ljeno 55 miliona dinara. Ovu 
meru podrške za unapređi-

vanje položaja žena i njiho-
vo ekonomsko osnaživanje, 
Pokrajinska vlada realizuje 
od 2022. godine, a do sada 

je sredstva dobilo 
76 žena, od kojih 
su 22 samohrane 
majke, a izdvojeno 
je ukupno 110 mi-
liona dinara. Pravo 
na ta sredstva imaju 
porodice – bračne i 
vanbračne zajedni-
ce, kao i jednoro-
diteljske porodice, 
odnosno samohra-
ne majke s prebiva-
lištem na teritoriji 

AP Vojvodine, koje nemaju 
stambeni prostor u svom vla-
sništvu ili suvlasništvu. Oba 
konkursa za dodelu bespo-
vratnih sredstava raspisaće 
Pokrajinski sekretarijat za so-
cijalnu politiku, demografiju 
i ravnopravnost polova.

Podrška Pokrajinske vlade
porodicama sa troje ili četvoro dece
• Pokrajinska vlada  donela je odluku o dodeli ukupno 250 miliona di-
nara bespovratnih sredstava u ovoj godini porodicama na teritoriji AP 
Vojvodine u kojima se rodi treće ili četvrto dete za rešavanje stambe-
nog pitanja ili za unapređenje uslova stanovanja.

Кonkursi će trajatu do 01. 
marta, osim konkursa u obla-
sti unapređenja sportske in-
frastrukture, koji će trajati do 
01. aprila.
“Pokrajinski sekretarijat 
za sport i omladinu raspi-
saće osam konkursa i to u 

oblastima razvoja sistema 
sporta, sportske infrastruk-
ture i omladinske politike, 
a za projekte i programe u 
tim oblastima u 2024. go-
dini u pokrajinskom budže-
tu obezbeđeno je više nov-

ca nego prethodne godine”, 
izjavio je pokrajinski sekretar 
za sport i omladinu Dane Ba-
sta. On je istakao da je naj-
više novca – 250 miliona di-
nara – 25 miliona više u od-
nosu na prošlu godinu, na-
menjeno za finansiranje po-
sebnih programa – projekata 
izgradnje, održavanje i opre-
manje sportskih objekata u 
AP Vojvodini. “Ovim znatno 
većim ulaganjem u sportsku 

infrastrukturu obezbediće-
mo našim sportistima na lo-
kalnom nivou mnogo bolje 
uslove za bavljenje sportom”, 
rekao je Basta. Prema njego-
vim rečima, za doprinos ra-
zvoju sporta predviđeno je 
77 miliona dinara, gotovo 12 

miliona više nego u 2023. go-
dini, za organizaciju i učešće 
na međunarodnim manife-
stacijama od značaja za AP 
Vojvodinu 35 miliona dinara, 
za afirmaciju žena u sportu 
deset miliona dinara, dok je 

za afirmaciju školskog i uni-
verzitetskog sporta izdvojeno 
osam miliona dinara.

Кada je reč o omladin-
skom sektoru, za sprovođenje 
omladinske politike oprede-
ljeno je 29 miliona dinara, za 
osnaživanje i osnivanje kan-
celarija za mlade četiri milio-
na, a za realizaciju programa 

“Fond za talente” tri miliona 
dinara.

Bolji uslovi za 
bavljenje sportom
• Pokrajinski sekretarijat za sport i omladinu 
raspisao je 01. februara, više konkursa čija je 
ukupna vrednost 416 miliona dinara. 

U toku konkursi za unapređenje 
sporta

Jubilarna 40. Кobasicijada u Turiji 

Nastupa Haris Džinović
• Poslednje pripreme su u toku za Kobasicijadu u Turiji koja će se odr-
žati poslednjeg vikenda u februaru. 

Za program manifestacije, 
može se očekivati, ako vreme 
dobro posluži, najmasovni-
ja Кobasicijada u istoriji, na-
javili su ogranizatori. “Ju-
bilarna, 40. Кobasicijada 
biće održana 23, 24. i 25. 

februara. Svi zajedno ćemo 
se potruditi da sve bude na 
još višem nivou nego što je 
to bilo prethodnih godina. 

Zato spremamo neke novine 
i najbolje goste i izvođače, 
da bi svi bili zadovoljni po-
nudom. Ove godine novina 
je da ćemo za vreme traja-
nja Кobasicijade  ustano-
viti Ulicu kobasice, koja će 

se prostirati od mesta gde 
se nekada nalazila bina do 
kuće Кobasicijade, kroz 
Ulici Petra Drapšina. Prvog 

dana manifestacije, u petak, 
biće organizovano tradici-
onalno takmičenje u prav-
ljenju kobasice, a u glav-
nom danu manifestacije, u 
subotu, koncert za sve po-
setioce održaće popularni 
pevač Haris Džinović. U slu-
čaju lošeg vremena koncert 
će biti održan u sportskoj 
hali. I ove godine biće po-
stavljen veliki šator u kome 
će, takođe, nastupati popu-
larni izvođači.

Кao i do sada, biće organi-
zovan bogat kulturno-umet-
nički program u kojem će 
nastupati brojni КUD-ovi i 
tamburaški orkestri. Mogu 
sa zadovoljstvom reći da je 
sve spremno za najveću ma-
nifestaciju koju organizuje-
mo u našoj opštini u toku 
godine, sve je spremno za 
najveću gastronomsko tu-
rističku manifestaciju na te-
ritoriji  Srbije”, rekao je Ra-
divoj Debeljački, predsednik 
opštine Srbobran.   
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Devet od deset taksi vozila 
u Norveškoj su električni. U 
Hamburgu od iduće godine 
taksi licencu mogu dobiti 
samo eko vozila na struju ili 
hibridi. Da elektrifikacija i 
hibridizacija nemaju alterna-
tivu pokazuje i podatak da 
je Hamburg prvi nemački 
grad koji je pokrenuo ofan-
zivu e-taksija. Od 2025. tamo 
će biti licencirana samo taksi 
vozila na električni pogon. 
Ovim putem su već krenule 
mnoge gradske administraci-
je u Evropi postavljajući već 
sada rokove do kojih se kom-
pletna taxi flota mora hibridi-
zirati ili elektrificiranu u bli-
skoj budućnosti. Istovremeno 
gradske uprave su pokrenule 
inicijativu da se mnoga taxi 
stajališta do tada modernizu-
ju dovoljnim brojem punjača 

koji će moći svojim kapaci-
tetima da podrže veliku „ki-
lometražu“ EV. Ono što nas 
raduje je da su pojedina taxi 
udruženja u Srbiji već krenu-
la ovim putem poput e-Taxi 
u Vrbasu koji je uveo 100% 
hibridnu i električnu flotu u 
ovaj grad, dok je na sličnom 
putu i City Taxi u Novom 
Sadu koji je ovih dana pustio 

u rad prvih 10 od ukupno 80 
EV i hibrida u 2024. Sudeći 
po ovim trendovima, nema 
razloga da i naše gradske 
uprave ne krenu prema odre-
đivanju datuma iz kojeg više 
neće moći da se licencira taxi 
vozilo ukoliko nije električno 
ili hibridno.

                        Vrelegume.rs

• U Vrbasu je e-Taxi  uveo 100% hibridnu i električnu flotu.

Vrbas po ugledu na Norvešku

Rekonstrukcija Trga slo-
bode u Srbobranu je veoma 
važna investicija, ne samo u 
infrastrukturnom pogledu 
već i kulturno-istorijskom, 
jer to je najvažnija prostorna 
celina našeg Srbobrana, koja 
će nakon rekonstrukcije biti 
još lepša. “Trg je pravljen 

pedesetih godina prošlog 
veka i neka značajnija re-
konstrukcija do današnjeg 
dana nikada nije rađena. 
Moram da kažem da smo 
veoma zadovoljni dinami-
kom kojim se trenutno od-
vijaju radovi; u toku je već 
druga i treća faza izvođenja 

radova, s obzirom da je prva 
podrazumevala menjanje 
kompletne infrastrukture 
koja se nalazi pod zemljom 

- vodovoda, kanalizacije, 
strujnog i optičkog kabla, 
svega što moramo imati za 
normalno funkcionisanje. 
Sve je to završeno, a sada je 

u toku formiranje tampona 
i podloge za kasnije fino po-
pločavanje”, rekao je Radivoj 
Debeljački, predsednik Op-
štine Srbobran. Rok za izvo-
đenje radova je početak 2025. 
godine, ali očekuje se da će 
se rekonstrukcija završiti do 
kraja 2024. godine.

Novi centar 
Srbobrana do kraja 
2024. godine
• Rekonstrukcija Trga slobode, sa kojom se za-
počelo pre nekoliko meseci trebalo bi da bude 
završena do kraja ove godine.

Napreduju radovi na Trgu slobode

Nasilnička vožnja
• Trojica vozača se terete za nasilničku vožnju, jer su u Novom Sadu i 
Vrbasu vozili automobile sa više od dva promila alkohola u organizmu.

Novosadska policija za 
vikend od 26. do 28. januara,  
iz saobraćaja na teritoriji Juž-
nobačkog okruga isključila 77 
vozača i 13 vozila, a zadržala 
12 vozača. Šest vozača je za-
držano jer su vozili pijani, a 
troje zbog ponavljanja ili na-
stavljanja prekršaja. Trojica 
vozača se terete za nasilničku 
vožnju, jer su u Novom Sadu 
i Vrbasu vozili automobile 
sa više od dva promila alko-

hola u organizmu. Zadržani 
vozači su, uz prekršajnu pri-
javu, privedeni nadležnom 
prekršajnom sudiji. Inače, 
novosadska policija u navede-
nom periodu na teritoriji Juž-
nobačkog okruga sankcioni-
sala vozače zbog ukupno 818 
prekršaja, a dogodilo se 20 sa-
obraćajnih udesa, u kojima je 
jedna osoba poginula, jedna 
je teško, a šest osoba je lakše 
povređeno. 
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Sa ambicioznim projek-
tom u povelikoj staroj švap-
skoj kući koja je porodično 
vlasništvo braće Tepavčević, 
jedan od njih, Boriša nas je 
upoznao sa realizacijom koja 
se sastoji iz tri celine. Prva 

je osmišljena u kraft pivari 
koja već radi. Druga i treća, 
do kraja godine biće završe-
ni apartmani i restoran sa 
otvorenom baštom i letnjom 
pozornicom, gde će se orga-
nizovati kulturni događaji, 
koncerti, pozorišne predsta-
ve, promocije, okupljanja … 
Razloga za sumnju  da neće 
biti tako, sasvim sigurno 
nema. Jer na ovom projektu 
seriozno rade  možda i više 
od decenije dva brata od 
struke i nauke, arhitekta dr 
Aleksandar i Boriša Tepavče-
vić, inženjer građevinarstva. 
Veliki deo svog studenstkog 
i radnog veka su proveli van 
zemlje, ali ipak su rešili da 
ta iskustva, pa i poznanstva, 
kada su u pitanju ne samo 

građevinski poduhvati, već 
i budući kulturni događa-
ji kojima će se baviti  kada 
završe ovaj kompleks, pre-
nositi ovde. Oživeti kulturni 
život grada Vrbasa i napraviti 
objekat koji će služiti  za odr-

živi razvoj,a-
l i će bit i 
nešto novo 
i kva l itet-
no na ovom 
p o d r u č -
ju. A ideja 
o ovakvom 
p r o j e k t u 
je t inja la 
odavno. Evo 
dalje priče: 
“Naša poro-

dična kuća, 
prema in-
formaci-
jama koje 
i m a m o 
n a j s t a -
rija je u 
Vr b a s u , 

i z g r a- đena je 
krajem 19. veka… Kuća je 
nasleđe koje nosimo sa maj-
čine strane, dedovina poro-
dice Kovalski Lajoš koji je 
bio osnivač Gimnazije, to 
je mamin čukundeda,koji 
je prikupljao donacije za 
izgradnju naše Gimnazi-
je… Ova porodična kuća 
koja više nije po standardi-
ma savremenog življenja, ali 
smo ipak želeli da zadržimo 
oblik kuće da ona ima neku 
namenu i da bude otvorena 
za javnost…” jedan deo je 
Borišine priče. Iako je ideja 
o svemu ovome odavno po-
stojala bila je inicijalna ka-
pisla kada je pre par godina 
Strahinja brat od strica, 
krenuo u proizvodnju piva 

u kućnoj va-
rijanti, danas 
je Starhinja 
nezamenjiv 
čovek u 
ovoj novoj 
kraft pivari, 
čiji se poče-
tak gradnje 
nazirao  2014. godine kada su 
braća krenula u rekonstruk-
ciju kuće i prenamenu ovog 
objekta, tek  2018. godine su 
počeli da projektuju ono što 
žele da ostvare. U ovom tre-
nutku imaju  pivaru za pro-
izvodnju kraft piva. “Tre-
nutno imamo razvijene tri 
sorte piva koje su  već u proi-
zvodnji  to su “bobot”, 
(american pale ale), 
jedna od najpo-
pularnjih sorti 
piva, prave ga 
sve  kraft pivare 
u Srbiji i u svetu. 
Naš brend je 
sova pivara, a 
dobila je ime po 
ovoj kući, 
na mađar-
skom kuća 
se zove “ba-
gojvar”, što 
znači “sovin 
d o m  i l i 
dvor”,brend 
ća nam biti 
sova i pivni-
ca sova, a ime 
piva bobot označava 
naše poreklo. Tepavčevići 
kao porodica potiču iz  Bo-
botovog groblja sa Golije i 
to prvo pivo posvetili smo 
našem poreklu, a drugo mu 
je simbolično značenje Bobo, 
po ocu Slobodanu. Druga 
vrsta piva je ,amber ale, koje 
je  ćilibarno pivo koje nije 

toliko zastupljeno među 
kraft pivarama, to je spe-
cifično pivo,  crvene je boje 
i treće pivo koje trenutno 
radimo je “hedvig”, (india 
pale ale),  dobilo je ime po 
vlasnici ove kuće, to je bila 
baba sa mamine strane od 
koje je faktički nasleđena. 
Pivo hedvig je možda naš 

najkvalitetniji proi-
zvod  koji imamo, 

dali smo ime 
u njenu čast. 
Hedvig je 
bela  sova i u 

Hari Poteru. 
Planiramo i 
crno pivo da 

kuvamo 
i m a m o 
razvije-
nu re-

cepturu”, 
dod aje 
B o r i š a . 
Inače u 

ovoj kraft 
pivar i 

trenutno  
se proizvo-

di 49.000 litara 
godišnje, što oni 

smatraju da je sasvim do-
voljno za njihiove plano-
ve, prema kojima  više od 
50 posto misle da plasira-
ju unutar lokala, a manje od 
toga  na otvorenom tržištu, 
isključivo za ovaj okrug, jer 
kraft pivare su i nastale kao 

lokalne, zanatske pivare i 
nisu namenjene velikoj ko-
mercijlizaciji, a braća pred-
viđaju i prodavnicu u okviru 
kompleksa, tako ko želi može 
doći u njihov objekat i da 
kupi pivo. Plan je da se u na-
rednih godinu dana završi 
ceo kompleks, koji se radi 
iz sopstvenih sredstava i re-
sursa. Projekat je prepoznao i 
Fond za razvoj Srbije, pre dve 
godine,  tada se krenulo sa 
kupovinom opreme i ozbilj-
nim investicijama. “Veliki je 
to poduhvat za nas, nije to 
lako izfinansirati,ali celinu 
po celinu puštamo u funk-
ciju. Sledećih mesec dana se 
ide sa plasmanom i razvi-
janjem tržišta, tokom leta 
će  se završti letnja bašta 

i ceo kompleks otvo-
riti za javnost”, kaže 
Boriša. Nema sumnje 
da će tako i biti, jer se 
i po sadašnjem toku 
radova i studiozno-

sti rada na projektu, 
vidi velika ozbiljnost, 
osmišljenost svakog 
poteza i ne postojanje 
praznog hoda. Jedan 
od retkih investicio-
nih poduhvata danas, 
koji ne podrazumva 
brzinsko investiranje, 

još bržu i veću zaradu, već 
podrazumeva kvalitet i smi-
šljenu adekvatnu namenu.

Počela sa radom prva kraft pivara u Vrbasu, braće Tepavčević

U budućnosti i centar 
kulturnih zbivanja
• U porodičnoj kući u ulicama Ive Lole Ribara 
i Narodnog fronta u Vrbasu, braća grade impo-
zantan kompleks koji će biti dostupan javnosti i 
na polzu svim građanima. Osim kraft pivare koja 
je počela sa radom uskoro će proraditi restoran 
sa otvorenom baštom sa letnjom pozornicom, gde 
će biti organizovani razni kulturni nastupi, promo-
cije… “Želimo da gradimo i uradimo drugačije od 
ostalih, ali i da sačuvamo ako postoji neka tradicija 
u arhitekturi, kao što je bio slučaj sa ovim objektom”, 
kaže Boriša Tepavčević, inženjer građevinarstva.
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Pariz – grad bogate kulture 
i istorije, prelepe arhitektu-
re koja pleni na svakom ko-

raku, jednostavno priziva k 
sebi goste jer ima prebogatu 
ponudu raznih sadržaja. Mi 
smo, kao i mnogi turisti pre 

nas, a i posle nas, bili u prilici 
da posetimo mali broj oda-
branih destinacija koje su 
ostavile dubok utisak na sve 
nas... Jedna od tih destina-

cija koju nismo 
mogli nikako 
da zaobiđe-

mo je i Francuski kulturni 
centar „Žorž Pompidu“ sa 
odomaćenim nazivom „BO-
BUR“...Centar Žorž Pompidu 

(franc.  Centre national d’art 
et de culture Georges-Pom-
pidou), takođe poznat kao 
samo Centar Pompidu, je 
komleks u Parizu, Fran-

cuska , u delu grada Bobur, 
koji pripada četvrtom aron-
dismanu Pariza. Izgrađen je 
u stilu Haj-tek arhitekture. 
U neposrednoj blizini ovog 
muzejskog kompleksa nalazi 
se Кulturni centar Srbije.U 
ovom kompleksu su sme-
šteni republička biblioteka, 
Muzej moderne umetnosti i 
IRCAM (centar za muzička i 
akustička istraživanja). Na-
zvan je po Žoržu Pompiduu, 
predsedniku Francuske 1969. 
do 1974. godine. Zvanično je 
otvoren 31. januara 1977. od 
strane predsednika Valerija 
Žiskara D’Estena. Do sada je 
imao više od 150 miliona po-
setilaca. Pompidu su projek-
tovali arhitekte Renco Pjano, 
Ričard Rodžers i Đijanfran-
ko Franćini. Svi strukturni 
elementi građevine su obe-
leženi bojama: zelene cevi su 
vodovodne instalacije, plave 
su za kontrolu klime, elek-
trične žice su žute, a prostori 
za kretanje posetilaca i ure-
đaji za bezbednost su crveni. 
Gradnja je završena 1977. go-
dine. Кoštala je oko 993 mili-
ona francuskih franaka. Re-
stauracija je rađena od 1996. 
do 2000. godine i koštala je 
oko 576 miliona franaka. Ova 
zgrada ima 3 sprata. Dugačka 
je 166 metara, široka 60 meta-
ra i visoka 42 metra.Ono što 
zaista impresionira mnogo-
brojne posetioce ovog kultur-
nog centra je bogata ponuda 
sadržaja iz umetnosti. Prili-
kom posete imali smo priliku 
da na trećem spratu posetimo 
neobično kvalitetnu postavku 
fotografija najpoznatijih fran-
cuskih fotografa od postanka 

fotografije pa do današnjih 
dana... Ipak, sve nas je impre-
sionirala postavka dela, spra-
ta niže, Pabla Pikasa na kojoj 
su autori postavke predstavili 
Pikasova dela iz nekoliko nje-
govih ciklusa rađenih različi-

tim tehnikama: slike, crteže, 
akvarele, pastele, skulpture...
Sve to je, uz video projekcije 
na nekoliko mesta, doprinelo 
da sagledamo raskošni tale-
natovog vanserijskog francu-
skog umetnika... U drugom 
delu ovih galerisjkih prosto-
ra nalazila se stalna postav-

ka Umetničkog centra „Žorž 
Pompidu“ u kojoj su publici 
predstavljena dela najpozna-
tijhih francuskih i ne samo 
francuskih umetnika. Imali 
smo priliku da vidimo dela 
Šagala, Braka, Mondrijana, 

Кlimta, Кandinskog, Matisa, 
Monea... U svakom slučaju 
mogu da toplo preporučim 
svima koji imaju nameru da 
posete Pariz da obavezno po-
sete ovaj Кulturni centar.

Tekst i fotografije:
Rajko R. Кarišić.

Francuski kulturni centar „Žorž Pompidu“

• Glavni grad Francuske republike, 
Pariz, odvajkada je nazivan gradom 
svetlosti i gradom ljubavi… Ta magija 
koju ovaj grad poseduje godinama je 
privlačila turiste iz svih krajeva sveta. 
Ono što impresionira u ovom gradu je 
i Francuski kulturni centar ili kako se 
naziva „Bobur“. U „Boburu“ se mogu 
videti  dela najpoznatijih francuskih 
i svetskih slikara Pikasa, Monea, 
Matisa...

U poseti „BOBURU“
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Tako je bilo i u subotu, 27. 
januara , u hali CST-a u Sr-
bobranu. Svetosavski koncert 
KUD-a “Bard” je ujedno i 

proslava slave ovog društva, 
na koju su pozvani svi ista-
knuti činioci lokalne zajed-
nice, a dobrodošli su i svi 
drugi koji vole folklorne igre 
inspirisane zvucima izvorne 
muzike. Poput Svetog Save, 
Bardovci znanje i umeće 
prenose na nove generacije 
i tako na svojevrstan način 
doprinose “opismenjavanju” 

naroda, u pravcu kulture i 
scenske umetnosti, rekla je  
Zoranka Paroški zamenica 
predsednika KUD-a. Ona se 

zahvalila opštini Srbobran, 
Ansamblu “Vila” iz Novog 
Sada koji je uzeo i učešće, 
kao i svim pojedincima koji 
su na bilo koji način učini-
li rad KUD-a “Bard” lakšim. 
Sam slavski obred, u prisu-
stvu kompletnog ansambla 
na sceni, vodio je sveštenik 
Goran Ranisavljević, koji se 
i obratio skupu, kazujući da 

je ličnost Svetoga Save siner-
gija ljubavi, blagodeti i blago-
slova božijeg, i njegove velike 
vere...Predsednik Opštine Sr-
bobran, Radivoj Debeljački, 
obratio se i rekao da tradi-
cija održavanja Svetosav-
skog koncerta ima suštinsku 
vrednost za Srbobran, Turiju 
i Nadalj, zbog čega je lokalna 
samouprava rešena da uvek 
podrži sve slične ideje i ini-
cijative, posebno one koje 
okupljaju ljude i grade duh 
zajedništva. “Tu je uloga 
KUD „Bard“ tokom cele 
godine veoma velika, čla-
novima društva, ali i svima 
prisutnim, čestitam slavu 
Svetog Savu, koji je u srcima 
svih nas i zbog čega mi je 
posebno drago da upravo na 
ovaj dan imamo najveći kul-
turno-umetnički program. 
Najviše raduje prisustvo ve-
likog broja dece i mladih i 
nadam se da će taj broj rasti 
iz godine u godinu”, poručio 
je Debeljački.

Izložba dečijih ručnih radova

• “Stevan Vladislav Kaćanski – Bard” je kulturno-umetničko društvo 
od velikog značaja za Srbobran, čuva tradiciju naroda uz ime Starog bar-
da dugi niz godina, a jedna od najlepših tradicija koju gaji je svakako 
Svetosavski koncert kojim svake godine zadivi publiku i postavi visoke 
standarde za svaki sledeći nastup. 

Izložba je, kako je rečeno, 
dokaz da mladi nisu zaintere-
sovani samo za moderne teh-

nologije, telefone i računare, 
već i za mnoge druge oblasti 
i aktivnosti kroz koje mogu 
pokazati svoje talente i inte-
resovanja. Izložbu u Galeriji 
DK otvorile su Milica Zarić, 
zamenica predsednika opšti-
ne Srbobran, i Savka Lazić, 
predsednica “Ruke spasa”. 

“Hvala svim aktivistkinja-
ma ‘Ruke spasa’ koje već 
godinama organizuju ove 

radionice. One su prilika da 
deca usvoje nove veštine, da 
se upoznaju na koji način 
se nekada izrađivani razni 
ručni radovi i proizvodi, a 
za nas je važno da im otvori-
mo prostor da pokažu svoje 
talente i mogućnosti, kao i 
da od zaborava sačuvamo 

i na nove generacije prene-
semo stara znanja i stare 
tehnike”, rekla je Milica 
Zarić i ponovila da je lokal-
na samouprava spremna da 
uvek podrži sve aktivnosti 
koje u fokus stavljaju mlade 
ljude. Savka Lazić, predsed-
nica “Ruke spasa”, zahvalila 
je opštini Srbobran za svaku 
vrstu pomoći, jer bez nje ra-
dionice ne bi mogle biti or-
ganizovane, ali i da je svako 
izdvajanje i ulaganje ove vrste 
dobra odluka najbolje potvr-
đuje sve veće interesovanje 
dece za učešće i druženje na 
radionicama. “Veoma smo 
zadovoljni kako su radili, 
koliko su bili zainteresova-
ni, i stvarno su se radovali 
izložbi. Imamo vrednu i kre-
ativnu decu, decu za  pohva-
lu, i već sada mogu najaviti 
nova druženja i nove radi-
onice”, rekla je Savka Lazić.

„Bard“ zadivio publiku

• Galerija DK Srbobran izložila je umetničke radove srbobranske dece 
koji su nastali na radionicama Udruženja građana “Ruka spasa”. 

Premijera predstave 
,,Laža i paralaža“ 

Pozorište „Stevan Sremac“

Po rečima reditelja, sa Cr-
venčanima je uvek divno 
raditi, zbog čega se iznova 
vraća, a ,,Laža i paralaža“ 
priča je o našem svetu u kome 
vladaju laž, pohlepa i nasilje, 
a koji daje nadu da će mlade 
generacije koje dolaze popra-
viti svet:
,,Кada se dogovaramo šta 

bi trebalo raditi uvek je jako 
važno, spram ekipe koja je 
dostupna i koja može da 
radi, napraviti komad koji 

oni u tom trenutku mogu 
fizički i svojim talentom da 
odrade i pokazalo se da je 
to ovoga puta ,,Laža i para-
laža“.

Mislim da današnji svet 
može da se objasni u 5 reči, 
u pet pojmova, a to su laž, 

pohlepa, nasilje, kič i porno, 
pritom ne mislim na klasič-
nu pornografiju jer je ona 
najpoštenija od svih, mislim 
na sve ono što se dešava 
preko društvenih mreža, 
gde se ljudi ogoljuju zarad 
malo ljubavi kroz lajkove i 
slično.

Ovo je priča o tome, o 
ovom našem svetu i na kraju 
ta figurativna ubistva, koja 
su ovi mladi počinili, daju 
nam nadu da će mlade ge-

neracije koje sada dolaze i 
koje mi ne razumemo po-
praviti svet.

Ovo predstava je jedna 
igra, sa sve perikama i pre-
tvaranjem, sve je to u neku 
ruku laž i to govori u prilog 
našoj priči“.

• Glumci crvenačkog pozorišta maestralno su 
izveli Sterijin komad koji, osim elemenata iz 
dela ,,Laža i paralaža“, ima i elemente ,,Pokon-
direne tikve“, ,,Rodoljubaca“ i ,,Ženidbe i udad-
be“, a pečat su predstavi dali elementi Radoja 
Čupića koji je i ove godine bio zadužen za reži-
ju i adaptaciju.

Svetosavski koncert u Srbobranu

U Galeriji u Srbobranu

Poziv građanima
da obogate
tematsku postavku

U susret Muzeju u Kuli 

U prostorijama bivše zgrade MUP-a u Kuli, nakon re-
noviranja, biće premeštena Narodna biblioteka i smešten 
Muzej koji se trenutno formira. U skladu sa tim, pozivaju 
se građani koji žele da njihove porodične fotografije, do-
kumenti ili predmeti obogate stalnu ili planirane tematske 
postavke muzeja da ih dostave. Sve informacije možete 
dobiti u Narodnoj biblioteci u Kuli, u Lenjinovoj broj 17 
ili pozivom na brojeve telefona 025/722-231, 0642056475 
i 0641887240.
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Radovi koi su izloženi u vr-
baskoj Galeriji su radovi aka-
demske umetnice Marijane 
Paunović iz Beograda.

Reč je o zanimljivoj  po-
stavci geometrijskih oblika, 
zapravo prostornih oblika i 
detaljno planiranih pozici-

ja, različitih figura... Inače, 
autorka Marijana Paunović 
bavi se primenjenom geome-
trijom u različitim oblastima 

vizuelnih umetnosti kroz 
umetnička i naučna istra-
živanja.

Diplomirala je na Fakul-
tetu primenjenih umetno-
sti, a doktorirala na Ar-
hitektonskom fakultetu 
Univerziteta u Beogradu. 
Angažovana je u nastavi 
na predmetu Projektova-
nje oblika, na beograd-
skom Fakultetu prime-
njenih umetnosti. Izlož-
ba je otvorena sve do 14. 
februara. 

Obrazovanje jedan od glavnih 
stubova razvoja države

• „Defragmentisanje“ je naziv izložbe autorke Marijane Paunović, koja 
je otvorena 24. januara i biće dostupna za ljubitelje likovne umetnosti  
u Galeriji KC Vrbasa sve do 14. februara.

Akademiji su prisustvovali  
predsednik opštine Predrag 
Rojević, zamenica predsed-
nika opštine Tijana Aleksić, 

članovi Opštinskog veća i 
odbornici, prosvetni radni-
ci, učenici i njihovi roditelji. 

“Delo Svetog Save za nas je 
najvažnija duhovna knjiga, 
ona širi ljubav, mir, čoveko-
ljublje, trpeljivost, odanost 
veri i molitvi koja nas čini 
celovitim ličnostima. Sveti 
Sava je kao simbol nacije 
oplemenio dušu Srbije vrli-
nama izvornog hrišćanstva 
sa istoka, Sveti Sava nas je 
naučio šta je to praštanje, 
čast i dostojanstvo. Za sve 

to dugujemo mu veliku za-
hvalnost. Njemu posvećen 
praznik prilika je da se osvr-
nemo na pomenute temelje, 

ali i da pogledamo u našu 
budućnost. Želim da svi za-
jedno ostanemo zdravi na 
putu istine pravde i poštenja, 
onako kako nam je to Sveti 
Sava pokazao”, poručio je 
okupljenima Nebojša Sekulić, 
direktor OŠ “Vuk Кaradžić”.  
Predsednik opštine Vrbas 
Predrag Rojević je istakao da 
je zahvaljujući Svetom Savi 
obrazovanje postalo važan 
element srpske državnosti, te 
da je razvoj školstva danas 
jedan od glavnih stubova 

razvoja države Srbije i svake 
lokalne samouprave.

 “Razvoj obrazovanja 
jedan je od glavnih stubova 
razvoja države Srbije. Pred-
sednik Aleksandar Vučić i 
Vlada Srbije postavili su 
rekonstrukciju i izgradnju 
škola, vrtića, naučno-razvoj-
nih centara kao temelj naše 
budućnosti.

Sledeći politiku razvo-
ja, politiku ekonomskog, 
obrazovnog, kulturnog i 
svakog drugog napretka, 
opština Vrbas u poslednjih 
nekoliko godina u obrazo-
vanje ulaže više nego ikad. 
Do sada smo u rekonstruk-
ciju i modernizaciju škola i 
vrtića i razvoj obrazovanja 
u svim naseljenim mestima 
uložili više od 345,5 miliona 
dinara. Rekonstruisali smo 
i modernizovali veliki broj 
škola i vrtića u svim delovi-
ma opštine”, rekao je Rojević. 
On je istakao da je u budže-
tu za 2024. za predškolsko, 
osnovno i srednje obrazova-
nje predviđeno 613,6 milio-
na dinara, što je 42,9 miliona 
više nego prošle godine.

„Defragmentisanje“

• Svečana akademija održana u Vrbasu. Domaćin Svetosavske akademi-
je ove godine bila je OŠ “Vuk Кaradžić” iz Bačkog Dobrog Polja, učenici 
su pripremili poseban program posvećen prvom srpskom prosvetitelju.
Održan je i Svetosavski bal za prosvetne radnike u CFK „ Drago Jovović“. 

Slike na svili 
U srbobranskoj Galeriji

Srbobranu je predstavlje-
na jedna posebna slikarska 

tehnika – batik, koja potiče 
iz Indonezije i zbog koje je 
cela ova godina proglašena za 
Međunarodnu godinu batika, 
kako bi se svet upo-
znao s ovim nači-
nom umetničkog 
izražavanja. Nela 
Horvat je jedina sli-
karka u Srbiji koja se 
bavi ovim načinom 
slikanja, zbog čega 
je videti njena dela 
prava retkost i pri-
vilegija.
“Umetnošću se 
bavim već više od 
30 godina, i isključi-
vo slikam batikom, 
koja je zaštićena od 
strane UNESCO-a i 
proglašena kao ne-
materijalno kulturno dobro. 
Batik kao tehnika, može 
biti i afrički i indijski, me-
đutim ja sam se opredelila 
isključivo za indonežanski 

i radim ga na tradiciona-
lan način. To podrazumeva 

topao vosak i svilu.
Slike koje Srbo-
branci mogu videti 
pripadaju ciklusu 
koji se zove ‘Priče 
u kamenu’, a reč je 
o gradovima koji su 
u mom životu osta-
vili traga. Slike su 
nastajale u perio-
du od nekih dese-
tak godina, a deo 
ovih slika je već bio 
izlagan u Italiji, u 
sedam, gradova, a 
završna izložba je 
održana u Monte 
Karlu.

Naravno izlagala sam i kod 
nas, u Novom Sadu, Beogra-
du, imam iza sebe 314 sa-
mostalnih i veliki broj za-

jedničkih izložbi, a po prvi 
put imam to zadovoljstvo da 
dođem i u Srbobran, zbog 
čega sam jako srećna”, ot-
krila je slikarka Nela Horvat.

• Izložba slika subotičke umetnice Nele Hor-
vat, nedavno je otvorena u srbobranskoj Gale-
riji. Reč je o delima naslikanim na svili, ova sli-
karka je jedina u Srbiji koja se bavi ovim nači-
nom slikanja.

Otvorena izložba u Galeriji KC Vrbasa

Povodom 27. januara i školske slave Svetog Save

Foto: dk-srbobran.rs
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Pretpremijera filma “Živi i 
zdravi” održana je 30. janu-
ara u Herceg Novom, zvanič-
nu bioskopsku distribuciju u 

Crnoj Gori film je započeo sa 
premijerom u Podgorici 31. 
januara, dok je beogradska 
premijera filma održana je 
6. februara. Film je prethod-
no svjetsku premijeru imao u 
Glavnom takmičarskom pro-
gramu međunarodnog Film-
skog festivala “Black Nights” 
u Talinu. Vjenčanje, tradici-
ja, sukob novog i starog, ali 
i prelijepi ambijent Herceg 
Novog i primorja Crne Gore, 
okvir su ovoj dirljivoj i ek-
splozivnoj komediji u kojoj 

uloge tumače poznati glumci 
i glumice iz Crne Gore i regi-
ona – Tihana Lazović, Goran 
Slavić, Momo Pićurić, Mir-

jana Joković, Goran Bogdan, 
Dragana Dabović, Snježana 
Sinovčić Šiškov, Dejan Đo-
nović, Miloš Pejović, Sejdo 
Alijaj i drugi. Komedija 
prati mladi par prije i tokom 
svadbe. Dinamičan i kom-
plikovan odnos mlade, koja 
naprasno odustaje od udaje 
i mladoženje koji je na in-
sistiranje oca primoran na 
ovaj čin, vjenčanje pretva-
raju u farsu sa nizom neo-
čekivanih obrta. Uzbudljiva 
situacija začinjena je pićem 

i dinamitom, baš kako tradi-
cija i običaji nalažu. Režiju i 
scenario potpisuje Ivan Ma-
rinović koji je publici poznat 
po debitantskom ostvarenju 
‘’Igla ispod praga’’, filmu koji 
je 2016. godine bio crno-
gorski kandidat za nagradu 
Oskar i koji je obišao više od 
50 međunarodnih filmskih 
festivala,’’Živi i zdravi’’ je 
ko-produkcija šest država - 
partneri su Adriatic Western 
iz Crne Gore, Sense Producti-
on iz Srbije, Analog Vision iz 
Češke, Kinorama iz Hrvat-
ske, Krug Film iz Sjeverne 
Makedonije i Spok Film iz 
Slovenije. Film su podržali 
Filmski Centar Crne Gore, 
koproducent je Radio Tele-
vizija Crne Gore, generalni 
sponzor je, Portonovi risort, 
a sufinansijeri su i opština 
Herceg Novi, Turistička orga-
nizacija Herceg Novi, Filmski 
centar Srbije, Češki filmski 
fond, Hrvatski audiovizuel-
ni centar, Filmska agencija 
Severne Makedonije, Sloven-
ski filmski centar, Eurimages, 
Kreativna Evropa MEDIA i 
See Cinema Network.

Glumci iz Crne Gore i regiona
Пущення, як традиція народу

Пущення,Масниця, Коло-
дій–такі ценазвиодного з 
найдавнішихукраїнських-
свят. Воносимволізуєпро-
будженнявеснитапроводи-
зимита йтомуцейтиждень-
розвагтазабавприпадає-
самепередпочаткомВели-
кодніх свят, коли христи-
янство набуло розмаху.Це 
єтрадиційне східнослов’ян-
ське свято, що відзначаєть-
ся протягом тижня перед 
Великим постом котрий 
цього року розпочинає 18 
березня. Є багато давніх 
традицій гуляння у цей 
період, наприклад, у цей 
час українці ліпили пиро-
ги або вареники із сиром 
і йшли у гості до неодру-
жених хлопців чи дівчат, 
хто не встиг одружитися 
чи вийти заміж відвідати їх 
та підгадати їм що вже час 
роздумувати про одружен-

ня. Протягом цього тижня 
перед Великим постом всі 
намагалися помиритися. 
За народною й релігійною 
традиціями у цей день по-
трібно було вибачитись пе-
ред близькими та рідними 
та попросити пробачення, 
щоб увійти в Піст духовно 
чистим. До християнства 
люди відзначали проводи 
зими та настання весни, 
коли наші предки вшано-
вували сонце, як Бога. Тоді 
й з’явилась традиція пекти 
круглі коржі або паляниці, 
що за своєюформою нага-
дують сонце.

І в нас организовуються 
пущення як форма забав у 
організації культурних то-
вариств. Це є нагода зібра-
тись, розважитись, почути 
доброї народної пісні та й 
затанцювати. 

               Василь Дацишин 

Idén januárban a nappali 
és éjszakai mínuszok mel-
lett több alkalommal kevés 
hó is esett, emellett mindkét 
hónapban sok esőt kaptunk, 
ami elegendő nedvességet 
biztosít az ősszel elvetett ka-

lászosoknak. Pajdl Zsuzsan-
na agronómus, a szenttamási 
Pionir mezőgazdasági birtok 
igazgatója elmondta, a válla-
lat mérőállomása szerint ta-
valy 890 liter csapadékot mér-
tek, ami bőségesnek mondha-
tó. Legutóbb a 2014. év volt 
ilyen csapadékos, akkor 930 
liter esett. Tavaly nem oko-
zott gondot az aszály, az eső 

időbeli elrendezése is megfe-
lelő volt, a júliusi jég viszont 
sok helyen letarolta a növé-
nyeket. Az őszi kalászosok 
vetése a sok csapadék miatt 
tolódott, a búza egy részét az 
optimális időszak utolsó tíz 

napjában vetettük el, majd 
a nagy sár miatt szünet kö-
vetkezett, a vetést november 
második felében folytattuk, 
sokszor éjszaka, mert olyan-
kor a talaj kissé megfagyott 
és tudtak dolgozni a gépek. 
A jelenlegi időjárás megfe-
lel a búzának, a növény szép, 
az elszaporodott rágcsálók 
azonban hatalmas károkat 

okoznak, nemcsak a birtok 
parcelláin, hanem mindenütt. 
Ahol október folyamán sike-
rült elvetni a kenyérgabonát, 
már bokrosodik. A birtokon 
újvidéki fajtákkal dolgozunk, 
az egereket kivéve semmilyen 
probléma nem merült fel, a 
hótakaró nélküli nagyobb fa-
gyok sem tesznek kárt ben-
ne, a növény szépen fejlődik. 
Az éjjeli fagyok megfelelnek 
bizonyos fázisoknak, s a ke-
vés hótakaró is jól jött. A tél 
közepén vagyunk, februárra 
is sok csapadékot, havat jó-
solnak, tehát aggodalomra 
nincs ok. Mivel a búza érzé-
kenyen reagál a nitrogénellá-
tásra, az előttünk álló hetek-
ben ajánlatos elvégezni a ta-
lajanalízist, mert ezáltal pon-
tosan megtudjuk, hiányzik-e 
a nitrogén, és ha igen, akkor 
mennyi. Mert nem mindegy, 
miből mennyit juttatunk ki a 
földekre – mondta az agronó-
mus.                                       P. L.

Egyelőre jól kinéz az ősz búza

• Živopisna crnogorska komedija ‘’Živi i zdravi’’, u režiji Ivana Marino-
vića, stiže u bioskope u prvoj nedjelji februara, a tim povodom objav-
ljen je novi trejler filma.

„Živi i zdravi“ - koprodukcija šest država

• A rágcsálók elleni védekezés rendkívüli kiadást jelent. 

У Вербаше Националне швето 
преславене у КПД „Карпати”

У Културно-просвитним 
дружтве „Карпати” у Вер-
баше  28. януара з богату и 
нащивену програму прес-
лавене Националне швето 
Руснацох. На початку Хор 
КПД „Карпати” одшпивал 
гимну ,,Боже правде” и 
шветочну шпиванку ,,Бра-
ца Русини”, а провадзел их 
оркестер дружтва. Шицких 
присутних привитал пред-
сидатель КПД „Карпати” 
Микола Папуґа зоз слова-
ми же ми Руснаци уж скоро 
300 роки жиєме на тих про-
сторох, и маме свою култу-
ру и знаме свой язик и нєш-
ка. Вон окреме привитал 
предсидателя Национал-
ного совиту Руснацох Йоа-
кима Раца, пароха у Старим 
Вербаше Алексея Гудака и 
координатора Подручней 
канцелариї Националного 
совиту у Вербаше др Дея-
на Загорянского и подзе-
ковал им на потримовки у 
роботи КПД „Карпати” же 
би дружтво цо лєпше ро-
бело, же би мало цо вецей 
членох и же бизме ми Ру-
снаци цо длужей тирвали 
на тих просторох. У пред-
луженю програми попри 
хора „Карпати” наступели 
и церковни хор зоз Коцура, 
дуети Янко Сеґеди и Йов-
ґен Чизмар и Єлена Буила 
и Оксана Мудри Недич и 
Янко Сеґеди як солиста. У 
дзецинским блоку участво-
вали школяре Катарина 

Варґа, Радован Бодвански 
и Даниел Фа, хтори у Вер-
баше при Славици Мали 
уча руски язик зоз елемен-
тами националней кул-
тури. Школяр штвартей 
класи зоз Коцура Андрей 
Горняк одшпивал три шпи-
ванки, а провадзел го ор-
кестер дружтва. През кон-
ферансу хтору пририхтала 
и водзела Александра Дея-
нович здогадло ше на при-
сельованє Руснацох до тих 
крайох хторе почало 1751. 
року, же у Сербиї шицки 
национални заєднїци, та и 
наша – руска маю високи 
уровень витворйованя пра-
вох. У Вербаше як мултина-
ционалним и мултиконфе-
сийним штредку, дзе вель-
ка асимилация, Руснацох 
отримало праве операнє на 
нашу грекокатолїцку цер-
кву, образованє по руски и 
пестованє рускей култури 
и традициї. Од 1990. року, 
кед основане КПД „Карпа-
ти”, през шпивацку, хорску, 
музичну, фолклорну, драм-
ску и рецитаторску секцию 
пестує ше руску културу 
и историю.По законче-
ню програми учашнїки и 
нащивителє ше дружели, 
попри рускей музики у 
виводзеню оркестра „Кар-
пати”, закуски, ошвиженя 
и у бешеди о прешлосци и 
будучносци нашого народу.

                              Рутенпрес
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Radi se o računarskoj i 
video opremi, ali i raznim 
pomagalima i opremom za 
usvajanje veština roditeljstva 
i dobre brige o novorođen-
čadima.

“Briga o deci i porodici i 
bolja demografska slika 
jedan je od prioriteta Vlade 
Srbije i naše lokalne samou-
prave. Oprema koja je obez-
beđena vredna je 1.266.000 
dinara, od čega je Mini-
starstvo za brigu o porodi-
ci i demografiju izdvojilo 
760.000 dinara, a opština 

Vrbas 506.000. Oprema će 
biti od pomoći našim budu-
ćim roditeljima da se bolje 
snađu u prvim izazovima 
koji ih očekuju, a na lokal-
noj samoupravi je da nasta-

vi da kontinuirano ulaže u 
zdravstvo, što najbolje po-
tvrđuje odluka da za ovu 
oblast u 2024. godini opre-
delimo 38 miliona dinara. 
U poslednjih deset godina 
u zdravstvo je uloženo 184 
miliona dinara”, rekla je pri-
likom predaje opreme Tijana 
Aleksić, zamenica predsedni-

ka opštine Vrbas.
U ime Doma zdravlja 

“Veljko Vlahović” na pomoći 
se prvi zahvalio dr Goran 
Đurović, direktor ustanove, 
koji je istakao da će vredna 
i kvalitetna oprema omogu-
ćiti zaposlenima da dodatno 
unaprede svoj rad i još efi-
kasnije pruže mnoge usluge 
građanima.
“Ovo opremanje je 

plod izuzetne sarad-
nje Doma zdravlja i 
opštine Vrbas, po-
sebno Odeljenja za 
društvene delatno-
sti, i hvala svima koji 
su učestvovali u ovoj 
akciji, posebno za-
menici predsednika 
opštine Tijani Alek-
sić, ali i svim drugim 
akterima ne samo ove već i 
svih drugih akcija koje za 
cilj imaju unapređenje kva-
liteta zdravstvenih usluga u 
vrbaskom Domu zdravlja”, 
rekao je dr Đurović.

Deo pristigle opreme biće 
korišćen u Školi za trudnice, 
koja u okviru Doma zdravlja 

“Veljko Vlahović” funkcioniše 
već više od deset godina.
“Godišnje kroz školu prođe 

desetak grupa sa od po pet 
do osam trudinica, a novina 
koju nam omogućava nova 
oprema je da Škola za trud-
nice preraste u Školu rodi-

teljstva, u koju ćemo uklju-
čiti i tate, kako bi dali značaj 
rodno balansiranom rodi-
teljstvu. Očevi će imati mo-
gućnost da se ravnopravno 
sa svojim suprugama pri-

preme za dolazak bebe i za 
negu novog člana porodice. 
Nova oprema značajna je za 
lakše usvajanje svih veština 
koje ovde učimo, od sada će 
sve demonstracije ići mnogo 
lakše, jer nam je to i glavni 
metod rada. Obrađivaćemo 
i teme iz projekta ‘Razigra-
no roditeljstvo’, kao što je 
prenatalna vezanost, značaj 

razgovora sa bebom, značaj 
čitanja bebama i druge”, 
rekla je patronažna sestra 
Tatjana Radović Tadić, koja 
već deset godina vodi Školu 
za trudnice u Domu zdravlja.

• Opština Vrbas i Ministarstvo za brigu o porodici i demografiju, realizujući program unapređenja mera populacione poli-
tike, obezbedili su više od milion dinara vrednu opremu za Službu polivalentne patronaže Doma zdravlja “Veljko Vlahović”.

Oprema od pomoći budućim roditeljima
Vredna oprema za Službu polivalentne patronaže u vrbaskom DZ

Danas se o raku zna više 
nego ikad ranije. Ulaganjem 
u istraživanja i inovacije, 
možemo postići u smanje-

nu stopu malignih bolesti, 
podići svest o merama pre-
vencije i poboljšanju dijagno-
stičkih metoda, lečenja i opo-

ravka pacijenata obolelih od 
karcinoma.

Poslednjih godina, Ujedi-
njene nacije i Svetska zdrav-
stvena organizacija prepo-
znale su hitnu potrebu za glo-
balnim učešćem u projektima 
koji će doprineti smanjenju 
stope oboljevanja i smrtnih 
ishoda kod osoba koje boluju 
od karcinoma.

Svetski dan borbe protiv 
raka se obeležava svakog 4. 
februara i predstavlja global-
nu inicijativu za ujedinjenje 
pod okriljem Unije za me-
đunarodnu kontrolu raka 
(UICC). Podizanjem svesti 
širom sveta, unapređiva-
njem obrazovanja i katalizom 
ličnih, kolektivnih i vladinih 
akcija, udruženim snagama 
se radi na tome da ponovo 
zamislimo svet u kojem će 
milioni života biti spašeni od 
ovih opasnih bolesti.

Svake godine se kod nas 
ali i u svetu, organizuju sto-
tine aktivnosti i događaja 

čiji je osnovni cilj da deluju 
kao snažan podsetnik da svi 
moramo da igramo ulogu u 
smanjenju globalne učesta-
losti maligniteta.

Zahvaljujući globalnim ini-

cijativama, i u našoj zemlji je 
započet program redovnih 
skrininga, kojem se do sada 
odazvalo preko 80% popu-
lacije koja je dobila poziv za 
testiranje.

• Svetski dan borbe protiv raka obeležava se širom sveta svakog 4. februara.Više od jedne trećine malignih oboljenja 
se može sprečiti. Druga trećina se može izlečiti ako se bolest rano otkrije i pravilno leči.

Trećina malignih oboljenja se može sprečiti
Svetski dan borbe protiv raka – 4. februar

U Srbiji, na godišnjem nivou, od malignih bolesti oboli 
36.000 ljudi, od kojih 20.000 i izgubi tu bitku. U muškoj 
populaciji u našoj zemlji, najučestaliji vid karcinoma su 
karcinom prostate, debelog creva i bešike, dok su žene naj-
češće pogođene karcinomom grlića materice, rakom dojke, 
pankreasa i debelog creva.

U Srbiji godišnje oboli oko 36.000 ljudi 14. februar 2024. godine – Kucura, sreda,
osnovna škola 12 - 13 časova.

14. februar 2024. godine – Savino Selo, sreda,
mesna zajednica 14 - 15 časova.

21. februar 2024. godine – Vrbas, sreda,
Crveni krst Vrbas  8 - 11 časova.

Akcije dobrovoljnog davanja krvi 
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Prodajem kuću  u Vrbasu

Tel: 065/319 55 31 ili 069 701 367

Nova gradnja 135 m2

stambene površine,
300 m

2 
nus prostorija, 10 ari placa. 

Za više informacija pozovite:

Poručite na tel: 064 88 22 181 

tel: 063 76 57 303

Prodajem velike biljke limuna

Prodajem rasad limuna

Telefon: 064 125 84 91

Prodaja stanova u
centru Vrbasa

Kvadrature od 28 do 73 m2

Prodajem stan

Telefon: 063/253 543

Vrbas,
Save Kovačevića 107

peti sprat 
centralno grejanje na gas

061 319 3365, 062 317 441

Kuća na prodaju

Telefon: 066/427 931

Danila Bojovića 36, Vrbas 
kuća 134 m2, parcela 375 m2 

Sve legalno, kuća i pomoćni objekat
Cena 45.000 evra
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Pobednik ovogodišnjeg 
Memorijala je RК Vojvodi-
na, koja je u finalu savladala 
RК Crvena zvezda, rezulta-
tom 35:23, dok je do trećeg 
mesta stigao Ohrid, koji je 
nakon nerešenog ishoda u 
regularnom delu - sedmera-

ca savladao ekipu domaćina. 
Ekipu šampiona Srbije i ovo-
godišnjeg pobednika Memo-

rijalnog turnira “Drago Jovo-
vić” - RК Vojvodina, godi-
nama vodi Vrbašanin Boris 
Rojević.  “Ovaj memorijalni 
turnir u Vrbasu znači mi ve-
oma puno, posebno sećan-
je na Draga Jovovića koji je 
bio moj prvi trener, on me je 

priključio prvoj ekipi i dao 
mi prve minute na terenu. 
Uvek se rado odazovemo na 

poziv za ovaj turnir, a ove 
godine posebno nam je bio 
važan i zbog podizanja for-
me pred veoma važne utak-
mice. Zadovoljan sam kako 
smo igrali”, rekao je nakon 
finalne utakmice Boris Ro-
jević, šef stručnog štaba No-
vosađana, koje veoma brzo 
očekuje nastup u Ligi Evrope. 

“Vrbas, lokalna samoupra-
va i svi ljudi iz Rukometnog 
kluba, toliko su se trudili da 
ovaj turnir kroz godine do-
bije one dimenzije organiza-
cije kako to njemu dolikuje, 
kako dolikuje našem Dra-
gu, nekadašnjem državnom 
reprezentativcu. Zaslužuje 
da grad ima ovakav turnir, 
ovakvog kvaliteta kao što je 
bio ove godine, videli smo 
Vojvodinu i Crvenu zvezdu, 

vrhunski rukomet za ljubi-
telje ovog sporta u Vrbasu”, 

rekao je Petar Perović, član 
Organizacionog odbora.

Šampion RK Crvena zvezda
Održan XI Memorijalni turnir “Drago Jovović”

• Prvi memorijalni šahovski turnir u spomen poznatog šahiste iz Vrbasa Miljana Doknića, okupio je brojne zaljubljeni-
ke u ovu drevnu igru.

Za najboljeg golmana turnira proglašen je Fran Lučin, (RК 
Vojvodina), najbolji strelac je Radan Кovačević (RК Vrbas), 
a najbolji igrač Stefan Dodić (RК Vojvodina). Pehare naj-
boljim ekipama i pojedincima uručili su Mitar Jovović, sin 
pokojnog Draga Jovovića, i Jovan Кovačević, član Organi-
zacionog odbora turnira.

Proglašeni najbolji golman, strelac i igrač

Na šahovskom turniru 
Memorijal “Miljan Dok-

nić 2024” učestvovalo je 30 
šahista iz Vrbasa i okolnih 

gradova. Igralo se 
po švajcarskom sis-
temu, u sedam kola, 
a u konkurenciji 30 
šahista svih uzrasta, 
najbolji je bio Velimir 
Baletić, igrač prve ka-
tegorije, koji je u se-
dam partija sakupio 
5,5 poena.

Na drugo mesto pla-
sirao se Milan Zlatić, 
majstorski kandidat, 
a na treće Velibor 
Čabarkapa, šahista sa ran-
gom FIDE-majstor. Turnir je 
održan u Centru za fizičku 
kulturu “Drago Jovović” i 
okupio je ne samo aktivne 
igrače, već i brojne prijatelje, 
članove porodice i nekadašn-
je rivale sa druge strane šaho-
vske table pokojnog Miljana 
Doknića.
“Miljan je šah 

počeo da igra 
još kao dečak, 
odmah nakon II 
svetskog rata, i 
svojim talentom 
brzo je skrenuo 
pažnju javnos-
ti, da bi kasnije 
dugo godina nas-
tupao za Vrbas”, 
rečeno je pri-
likom otvaranja 
turnira.

O Miljanovoj šahovskoj ka-
rijeri, nastupima za Šah klub 
na mnogim turnirima i razu-
mevanju i ljubavi prema igri, 
govorio je Кostadin Bjelica, 
iskusni šahista iz Vrbasa, koji 
je decenijama sa Doknićem 
bio deo kluba.

Memorijal “Miljan Doknić 
2024” organizovali su Šah 

klub Vrbas i porodica Doknić. 
Organizatori su za najbolje 
pojedince pripremili novča-
ne nagrade. Nagrađeni su i 
najmlađi i najstariji učesnik, 
mladi učesnici dobili su na 
poklon šahovske publikacije, 
a nakon više od 200 partija 
šaha usledilo je druženje pri-
jatelja Miljana Doknića.  

Memorijal „Miljan Doknić 2024“
Šahovski turnir 

CFK Drago Jovović

Panonska 2, 21460 Vrbas
www.cfkvrbas.com




